
 

Protokół Nr VI/2019 
z VI sesji Rady Miejskiej w Tykocinie 

z dnia 21 lutego 2019 r. 

 

VI sesja Rady Miejskiej w Tykocinie odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Tykocinie pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Renaty Kamińskiej. 

 

W obradach udział wzięli radni, sołtysi, pracownicy obligowani z urzędu, zaproszeni 

goście, według list załączonych do protokołu. 

  

Do punktu 1 porządku obrad 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przywitała przybyłych na sesję 

radnych, pracowników urzędu oraz zaproszonych gości. Stwierdziła, że ilość radnych 

obecnych na sesji, zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Obrady rozpoczęto o godz. 11.00. Stan radnych 15, obecnych 14.  

 

Do punktu 2 porządku obrad 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przedstawiła radnym proponowany   

porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. Następnie Przewodnicząca Rady 

Miejskiej w Tykocinie zawnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad  trzech nowych 

punktow. Mianowicie pkt.7-Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 

profilatyki i rozwiązywania problemow alkocholowych oraz przeciwdziałaniu narkomanii na 

2019 rok, pkt. 8-Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej klubowi sportowemu 

HETMAN, pkt. 9-Sprawozdanie z realizacji ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej za 2018 rok. Pozostałe punkty zostają bez zmian. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem rozszerzonego porządku obrad 

głosowało 14 radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się 

następująco: 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2019. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2020 roku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej klubowi sportowemu  

(UKS Radule). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

2019 rok 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej klubowi sportowemu 

(Hetman). 

9. Sprawozdanie z realizacji ustawy z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny  

i systemie pieczy zastępczej za 2018 rok. 



10. Interpelacje i zapytania radnych.  

11. Wolne wnioski i informacje.  

12. Zakończenie sesji.                                        

                                                                       

 

 

 

Do punktu 3 porządku obrad 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się o przyjęcie protokołu  

z V sesji Rady Miejskiej w Tykocinie.  

 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 

 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z V sesji  

Rady Miejskiej głosowało 14 radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

 

Do punktu 4 porządku obrad 

  

             Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się z prośbą do Skarbnik 

o omówienie projektu uchwały. 

 

Zwiększa się plan dochodów budżetowych o 11.482 zł i zmniejsza o 8.000 zł, w tym: 

- zwiększa się o 250 zł planowane odsetki od nieterminowych płatności opłaty 

eksploatacyjnej, 

- zmniejsza się o 8.000 zł planowane wpływy z tytułu opłaty za wieczyste użytkowanie  

i jednocześnie zwiększa się wpływy o 10.000 zł z tytułu przekształcenia prawa wieczystego 

użytkowania w prawo własności, w związku z wejściem w życie ustawy o przekształceniu 

prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo 

własności tych gruntów, 

- zwiększa się o 290 zł wpływy z tytułu odszkodowania za przejętą część nieruchomości pod 

drogę powiatową, 

- zwiększa się o 942 zł wpływy ze sprzedaży zbędnych składników majątku, stanowiących 

wyposażenie OSP. 

Zwiększa się plan wydatków budżetowych o 1.811.900 zł i zmniejsza o 1.808.418 zł, w tym: 

- zwiększa się o 20.000 zł wydatki inwestycyjne z przeznaczeniem na realizację inwestycji 

pn. Budowa i przebudowa infrastruktury wodno - ściekowej na terenie gminy Tykocin, 

- zmniejsza się o 1.490.000 zł dotację dla Powiatu Białostockiego z przeznaczeniem na 

Przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1377B w miejscowości Łopuchowo, 

inwestycja zostanie zaplanowana do realizacji w 2020 roku, 

- zwiększa się o 70.000 zł wydatki na zakup usług związanych z uruchomieniem linii 

autobusowej, 

- zwiększa się o 20.000 zł wydatki na zakup kruszywa do remontu dróg gminnych, 

- zwiększa się o 430.000 zł wydatki majątkowe z przeznaczeniem na zakup równiarki na 

potrzeby utrzymania i remontów dróg gminnych, 

- zwiększa się o 5.000 zł wydatki inwestycyjne na opracowanie dokumentacji na potrzeby 

realizacji inwestycji pn. Budowa ścieżki dydaktycznej nad rzeką Narew w Tykocinie, 

- zwiększa się o 6.000 zł wydatki na potrzeby upowszechniania turystyki, na wydanie folderu 

turystycznego, 



- zwiększa się o 70.000 zł wydatki na remont budynku komunalnego z przeznaczeniem na 

dostosowanie pomieszczeń na posterunek policji, 

- zwiększa się o 20.000 zł wydatki na zakup nieruchomości gruntowej, 

- zwiększa się o 10.000 zł wydatki na zakup materiałów na potrzeby remontu pomieszczeń 

urzędu oraz na zakup wyposażenia, 

- zwiększa się o 64.000 zł wydatki na wpłatę na fundusz wsparcia dla Policji  

z przeznaczeniem na zakup wyposażenia posterunku w Tykocinie, 

- zwiększa się o 13.500 zł wydatki na szkolenie strażaków, 

- zwiększa się o 40.000 zł wydatki na opracowanie dokumentacji na potrzeby pozyskania 

dofinansowania na projekty związane z odnawialnymi źródłami energii, 

- zwiększa się o 10.000 zł wydatki majątkowe z przeznaczeniem na sporządzenie 

dokumentacji projektowej do inwestycji „Wdrożenie rozwiązań z zastosowaniem OZE  

w Gminie Tykocin”, 

- zwiększa się o 135.000 zł wydatki inwestycyjne z przeznaczeniem na „Utworzenie bazy 

Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na części działki 

 Nr 13/96 w Tykocinie”, 

- zwiększa się o 640.000 zł wydatki na zakupy inwestycyjne, które zostaną przekazane do 

Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, na zakup zamiatarki, ciągnika  

i kosiarki, 

- zwiększa się o 40.000 zł wydatki na remont świetlicy w remizie OSP w Tykocinie –  

40.000 zł. 

 

      Radny Stanisław Rogalewski zwrócił się z pytaniem: W załączniku nr 4, pkt. 1 pod nazwą 

utrzymanie ośrodka wparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi- jest podana kwota 

420 000 tys. zł. Pani Skarbnik Dorota Sadowska dodała, że ta kwota to dotacja z budżetu 

państwa, którą otrzymuje Urząd Miejski i przekazuje dalej.  

       Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie Pani Renata Kamińska odczytała projekt 

uchwały. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały nr VI/32/2019  

Rady Miejskiej w Tykocinie z dnia 21 lutego 2019 r. w sprawie zmian w budżecie gminy 

Tykocin na rok 2019 głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do oryginału protokołu. 

 

Do punktu 5 porządku obrad 

 

           Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do Radnych z pytaniem 

czy radni mają pytania do projektu uchwały. Następnie Przewodnicząca odczytała projekt 

uchwały.  

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr VI/33/2019  

w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu soleckiego na 2020 rok 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do oryginału 

protokołu. 

 

Do punktu 6 porządku obrad 

 

           Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do Radnych z pytaniem 

czy radni mają pytania do projektu uchwały. Następnie Przewodnicząca odczytała projekt 

uchwały.  

 

 



W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr VI/34/2019  

w sprawie udzielenia dotacji celowej klubowi sportowemu głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do oryginału protokołu. 

 

Do punktu 7 porządku obrad 

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się z prośbą do Pana 

Adama Grochowskiego o omówienie projektu uchwały. 

Pan Adam Grochowski poinformował, że zarówno treść niniejszej ustawy jak 

i załącznika do tej uchwały w postaci Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych na rok 2019 jest niemalże taki sam, jak ten, który został podjęty 

przed miesiącem. Powodem ponownego podjęcia niniejszej uchwały jest informacja 

z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego, dotycząca potrzeby wprowadzenia do programu 

zapisu dotyczącego wynagrodzenia członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, który zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi musi znaleźć się w tym programie. Dodał, że jest to jedyna zmiana, która 

została wprowadzona do nowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie Pani Renata Kamińska odczytała projekt 

uchwały. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem Uchwały Nr VI/35/2019  

w sprawie uchwalenia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 2019 głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do oryginału protokołu. 

 

 

Do punktu 8 porządku obrad 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty Kultury Promocji Sportu i Turystyki  

Jarosława Malinowskiego o krótkie przedstawienie projektu uchwały. 

   

Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Promocji Sportu i Turystyki Pan 

Jarosław Malinowski poinformował, iż przyznana została dotacja dla klubu sportowego 

„Hetman” w kwocie 15 000 tys. zł. Wniosek był złożony na 50 000 tys. zł, jednak po 

rozmowach stwierdzono, że w związku z tym, że są dwa kluby sportowe „Hetman” i „Orzeł”, 

Komisja będzie dążyła do połącznia tych dwóch klubów. Na chwilę obecną są w klubach 

braki kadrowe (zawodnicy). Nadmienił, że w jednym klubie gra z terenu gminy Tykocin 

około 4-5 zawodników, w drugim zaś 9-10 zawodników i kluby posiłkują się zawodnikami 

z innych klubów. Zdaniem Komisji Oświaty Kultury Promocji Sportu i Turystyki najlepszym 

rozwiązaniem będzie połącznie dwóch klubów, wtedy są środki wydatkowane na jeden klub. 

Pan Jarosław Malinowski dodał, że dla klubu sportowego „Orzeł” również przyznano dotację 

na rundę wiosenną. Wniosek był złożony na 26 000 tys. zł, jednak dotacja została przyznana 

w połowie, tj. 13 000 tys. zł.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie Pani Renata Kamińska odczytała projekt 

uchwały.  

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem Uchwały Nr VI/36/2019  

w sprawie udzielenia dotacji celowej klubowi sportowemu głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do oryginału protokołu. 

 

 

 



Do punktu 9 porządku obrad 

    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się z prośbą do Pani 

Cecylii Zalewskiej o przedstawienie sprawozdania. 

 

 Pani Cecylia Zalewska poinformowała, że Uchwałą Rady Miejskiej w Tykocinie Nr 

XXV/208/2013 z dnia 8 marca 2013r przekazano do realizacji Miejsko-Gminnemu 

Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Tykocinie zadania wynikające z wyżej cytowanej ustawy. 

Od czerwca 2013 zadania te wykonuje asystent rodziny, zatrudniony w systemie zadaniowego 

czasu pracy, w ramach ,,Resortowego Programu Wspierania Rodziny i Systemu Pieczy 

Zastępczej". W 2018 roku na realizację tego zadania otrzymano dotację w kwocie 22.249,00 

złotych. Kwota ta w całości została wydatkowana na wynagrodzenie i pochodne od 

wynagrodzenia asystenta rodziny. Ze środków budżetu gminy wydatkowano kwotę 29.954,39 

złotych z przeznaczeniem na dodatkowe wynagrodzenie roczne wraz z pochodnymi, 

ewidencję przebiegu pojazdu, szkolenie, odpis na ZFŚS. Całkowity koszt realizacji tego 

zadania w 2018r wyniósł 52.203,39 złotych. 

 Rodzinie przeżywającej trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo - 

wychowawczych burmistrz zapewnia wsparcie na podstawie art. 8 ust. 1 wyżej cytowanej 

ustawy,  które polega w szczególności na: 

1. analizie sytuacji rodziny i środowiska rodzinnego oraz przyczyn kryzysu  

    w rodzinie; 

2. wzmocnieniu roli i funkcji rodziny; 

3. rozwijaniu umiejętności opiekuńczo - wychowawczych; 

4. podniesieniu świadomości w zakresie planowania i funkcjonowania  

    rodziny; 

5. pomoc w integracji rodziny; 

6. przezwyciężaniu marginalizacji i degradacji społecznej rodziny; 

7. dążeniu do integracji  rodziny, 

8. rozwinięcia umiejętności uczestniczenia w życiu społecznym oraz pełnienia ról 

społecznych. 

 W przypadku gdy ośrodek pomocy społecznej pozyska informacje o rodzinie 

przeżywającej trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo - wychowawczych, pracownik 

socjalny po przeprowadzeniu wywiadu środowiskowego i dokonaniu analizy sytuacji rodziny, 

z której wynika konieczność przydzielenia rodzinie asystenta rodziny, występuje do 

Kierownika Ośrodka z wnioskiem o jego przydzielenie. Wspieranie rodziny jest prowadzone 

za zgodą rodziny i jej aktywnym udziałem, z uwzględnieniem zasobów własnych oraz źródeł 

wsparcia zewnętrznego. W szczególnych sytuacjach na rodzinę, jest nałożone sądowne 

zobowiązanie do współpracy, które wynika z Postanowienia Sądu Rejonowego V wydział 

Rodzinny i Nieletnich.  

 Z pomocy asystenta rodziny w 2018 roku skorzystało ogółem 7 rodzin z terenu gminy 

przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo - wychowawczych, w tym 3 

rodziny zostały zobowiązane do pracy z asystentem rodziny na podstawie Postanowienia 

Sądu Rejonowego w Białymstoku. Wsparcie asystenta rodziny w założeniu ma dopomóc, 



poprzez zaplanowane działania przywrócenie zdolności do wypełniania funkcji opiekuńczo - 

wychowawczych.  W 2018r kontynuowano współpracę z 7 rodzinami objętymi wsparciem 

asystenta w latach ubiegłych. 17 dzieci z rodzin z problemem opiekuńczo - wychowawczym 

skorzystało ze wsparcia asystenta. Współpracę z asystentem w roku sprawozdawczym 

zakończyła 1 rodzina ze względu na zaprzestanie współpracy przez rodzinę, co było zasadne 

ze  względu osiągnięcie celów założonych w planie pracy z rodziną, które poprawiły jej 

funkcjonowanie. 3 rodziny, które zakończyły współpracę z Asystentem są objęte 

monitoringiem. 

 We współpracy z Parafią w Tykocinie oraz Zespołem Szkół i Przedszkola w 

Tykocinie zorganizowany został zorganizowany zimowy wypoczynek dla dzieci i młodzieży 

z terenu Gminy Tykocin, w którym uczestniczyło 3 dzieci z rodzin objętych wsparciem 

asystenta. Termin i miejsce wypoczynku: styczeń 2018r - Zakopane. 

  W okresie wakacji Caritas Diecezji Łomżyńskiej zorganizował letni wypoczynek dla 

dzieci i młodzieży, w którym uczestniczyło 4 dzieci z rodzin objętych wsparciem asystenta. 

Termin i miejsce wypoczynku: sierpień 2018r Ośrodek Wypoczynkowy " Ptaki " koło 

Łomży. 

 W okresie wakacji w miesiącu lipcu 2018 r. 1 dziecko rodziny objętej wsparciem 

asystenta skorzystało z letniego wypoczynku w Zakopanem. Wypoczynek zorganizowany 

został przez Kuratorium Oświaty w Białymstoku. 

  Potrzeby związane z realizacją zadania 

1. Realizowanie zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej wymaga kontynuacji pracy asystenta. W związku z tym konieczne jest 

zabezpieczenie środków finansowych na rok następny na zatrudnienie asystenta rodziny. 

2. Pracodawca ma obowiązek zagwarantowania asystentowi rodziny korzystania z superwizji, 

ze względu na trudności w pracy z rodziną z wieloma problemami oraz duże obciążenie 

emocjonalne prowadzące do wypalenia zawodowego. Celem superwizji jest także 

podnoszenie kompetencji, możliwość rozwiązywania dylematów etycznych oraz uzyskanie 

potwierdzenia, co jest w zakresie zadań asystenta, a co w zakresie innych służb społecznych. 

W związku z  tym, konieczne jest zabezpieczenie środków finansowych na rok następny na 

superwizję dla asystenta rodziny. 

 

Radny Jarosław Malinowski zwrócił się z pytaniem do Pani Cecylii Zalewskiej. Jedna 

rodzina zakończyła swoją współpracę z asystentem z celów, że wykorzystano plan dla tej 

rodziny, czy ta rodzina jest nadal monitorowana. Pani Cecylia Zalewska nadmieniła, że cel 

założony w planie pomocy, który jest opracowywany wspólnie z asystentem rodziny  

i pracownikiem socjalnym, a także członkami rodzin opracowuje plan, w jaki sposób wyjść 

z danej sytuacji. Ten plan został zrealizowany, na razie nic złego się nie dzieje a rodzina na 

bieżąco jest monitorowana.  

 

Przewodnicząca Radny Miejskiej ogłosiła przerwę do godz. 12.30 w związku z tym, 

że mają przybyć zaproszeni na sesję goście.  



 

Do punktu 10 porządku obrad 

 

Po przerwie Burmistrz Tykocina Mariusz Dudziński przywitał gości z PKS Nova: 

Pana Łukasza Hryniewskiego i Pana Romualda Winiarskiego.  

Pan Łukasz Hryniewski rozpoczął swoją wypowiedź od planowanej linii autobusowej 

przez Jeżewo. Wstępna propozycja linii autobusowej przedstawia się następująco. Planowane 

jest uruchomienie dwóch par kursów: dwa kursy w stronę do Tykocina i dwa kursy w stronę 

do Białegostoku. Komunikacja jak na razie z założenia odbywałaby się od poniedziałku 

do piątku w dni robocze, w tym też wakacje i ferie. Szczegółowo wygląda to następująco: 

Wyjazd z Tykocina o godz. 6.20-7.19 dworzec autobusowy Białystok, powrót do Tykocina  

o godz. 11.40 z Białegostoku i 12.39-przyjazd do Tykocina. Następnie 13.20 wyjazd  

z Tykocina i godz. 14.19 przyjazd do Białegostoku. O godz.15.50 kolejny wyjazd  

z Białegostoku i 16.49 przyjazd do Tykocina.  

Mieszkanka z terenu gminy zwróciła się z pytaniem: w jaki sposób ma dotrzeć do 

pracy na godz. 6.00 do Nowosiółk? 

Pan Łukasz Hryniewski dodał, że jest to wstępna propozycja rozkładu jazdy i jest 

tworzona na potrzeby mieszkańców i wszelkie zmiany są możliwe. Wnioski z taką prośbą 

należy składać do Urzędu Miejskiego. Mieszkanka zawnioskowała o jeden wcześniejszy kurs 

z rana do Białegostoku, dodatkowo dodała, że nie każdy autobus zatrzymuje się w 

miejscowości Porosły jadąc do Białegostoku.  

Burmistrz Tykocina Mariusz Dudziński poinformował, że w dniu 05 lutego 2019 r.  

do tut. Urzędu została złożona petycja w sprawie wcześniejszego kursu autobusu do 

Białegostoku. Dodatkowo 04 lutego 2019 r. do tut. Urzędu przyszła  grupa mieszkańców  

w sprawie wycofania kursów linii VOYAGER a co za tym idzie zmniejszeniem kursów  

i dużymi przerwami pomiędzy powrotami do domu. Burmistrz Tykocina zwrócił się  

z pytaniem do Pana Łukasza Hryniewskiego o wyjaśnienie w jaki sposób są ustalane godziny 

odjazdów autobusów. Pan Łukasz Hryniewski odpowiedział, że jest to komunikacja 

regularna, zbiorowa, układając rozkład jazdy autobusów brane są pod uwagę potrzeby 

większości pasażerów, a nie poszczególnych osób. Stąd też większość pasażerów oczekuje by 

być około godz. 7.30 w Białymstoku, z kolei większość pasażerów planuje powrót około 

godz. 16.00 by móc dostać się do swoich domów. Burmistrz Tykocina poinformował, że tut. 

Urząd przekaże petycje mieszkańców do rozpatrzenia a zarazem zwrócił się z prośbą 

o uwzględnienie powyższych petycji i wyliczenie kosztów kursów, do których 

prawdopodobnie Gmina będzie zobligowana dopłacić. Pan Łukasz Hryniewski odniósł się do 

jednej z petycji złożonej do tut. Urzędu, mianowicie chodzi o przesunięcie 5-minutowe 

kursów, w związku z odjazdem nauczyli spod placówki szkolnej. Pan Łukasz Hryniewski 

dodał, że wcześniej nie było żadnych skarg odnośnie tych kursów, a linia już od dłuższego 

czasu istnieje, niemniej jednak petycja w tej sprawie zostanie rozpatrzona.  

Burmistrz Tykocina poinformował, że rozmawiał z Panem Dyrektorem firmy 

VOYAGER w sprawie zmniejszenia kursów i jest to uwarunkowane brakami kadrowymi. 

Burmistrz Tykocina zwrócił się z prośbą aby wziąć pod uwagę przy planowaniu linii 

Tykocin- Jeżewo-Białystok, by przynajmniej 2 kursy z 4 zajeżdżały do miejscowości Sawino 

i z powrotem wrócenia do drogi ekspresowej S8, co pozwoliłoby pasażerom na dojazd do 

Białegostoku. Z kolei, jeśli chodzi o miejscowość Saniki, to przynajmniej co 3 autobus 

powinien jechać z Tykocina do Sanik a następnie wrócić do drogi Tykocin-Siekierki i dalej 

stałą trasą. Radny Antoni Janusz Sowiński dodał, że równie dobrze, autobus nie musi wracać 

na tą trasę, a pojechać drogą Saniki-Sawino-Bagienki i wówczas trasa Siekierki-Białystok, 

wówczas miejscowość Sawino uzyskałaby połącznie autobusowe. Pan Łukasz Hryniewski 

dodał, że dołożą wszelkich starań, by dostosować rozkład jazdy do potrzeb pasażerów. 

Burmistrz Tykocina poinformował, że wspólnie z firmą PKS NOVA zostanie opracowany jak 



najbardziej dogodny rozkład jazdy dla pasażerów. Dodatkowo Burmistrz Tykocina zwrócił 

się do Pań/Panów sołtysów o przekazanie wszelkich sugestii mieszkańców, co do planowanej 

linii autobusowej. Pan Łukasz Hryniewski dodał, że kiedy już zostanie uruchomiona linia 

Tykocin-Jeżewo-Białystok, to nie jest to wersja ostateczna, jeśli będą potrzeby zmian godzin 

kursów, zostaną uwzględnione. W przypadku wycofania się firmy VOYEGER, firma PKS 

NOVA dołoży wszelkich starań, by zwiększyć ilość kursów na trasie Tykocin-Siekierki,  

z tym że będzie to wiązało się z dodatkowymi kosztami dla Gminy w sytuacji, kiedy nie 

będzie ta linia rentowna.  

Radny Piotr Potocki zaproponował  3 kursy w godzinach porannych: godz. 5.00, godz. 

7.00 i późniejsza godzina, gdyż w tej porze największa ilość pasażerów planuje wyjazd 

do Białegostoku. Pan Łukasz Hryniewski dodał, że jest to dobra propozycja. 

Sołtys Leśnik zwrócił się z pytaniem, dlaczego w miejscowości Radule nie zatrzymują 

się autobusy np. z Łomży, Zambrowa, tylko w Jeżewie wjeżdżają na drogę ekspresową S8. 

Pan Łukasz Hryniewski wyjaśnił, że w związku z tym, że są to autobusy dalekobieżne, 

podjęto decyzję o tym, by nie zjeżdżały na boczne trasy aby nie wydłużać czasu podróży.  

Pani Sołtys z Kapic zwróciła się z pytaniem dlaczego na przystanku powrotnym  

nr 603 Aleja Jana Pawła, nie zatrzymują się wszystkie autobusy a na stronie firmy  

PKS NOVA widnieje ten przystanek. Pan Łukasz Hryniewski oznajmił, że zajmie się tą 

sprawą. Pani sołtys z Kapic zwróciła się z prośbą o zaplanowanie autobusu około godz. 19,  

z kolei Pan Łukasz Hryniewski odpowiedział, że na chwilę obecną nie przewidują takich 

kursów. Pan Łukasz Hryniewski dodał, że przystanek 603, to przystanek jednostronny  

i kierowcy zatrzymują się tylko na powrocie. Pani sołtys z Kapic zwróciła się z pytaniem,  

co w przypadku, kiedy dany kurs jest przepełniony a po trasie mają wsiąść pasażerowie.  

W przypadku kiedy autobus jest przepełniony, a jest pewna informacja, że na dany kurs będą 

wsiadały osoby po trasie, wówczas zostawiane jest miejsce dla pasażerów.   

Radny Pan Antoni Sowiński odniósł się do planowanych kursów. Trasa Białystok-

Jeżewo-Tykocin będzie trwała około godziny. Czy w związku z tym, nie można byłoby 

zmienić trasy na Białystok- Jeżewo, a trasę Białystok-Złotoria wydłużyć o Stelmachowo, co 

znacznie skróciłoby czas podróżujących. Mieszkańcy zwrócili się z pytaniem o cenę biletów. 

Na chwilę obecną Pan Łukasz Hryniewski nie podał jeszcze ostatecznej kwoty.  

  Pan Burmistrz Mariusz Dudziński podziękował Panu Dyrektorowi  

Łukaszawi Hryniewskiemu za przybycie.  

Kolejni goście, których przywitał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński to  

Pan Dariusz Sokół i Pan Adam Dukat, firma KOBA.  

Sołtys Herman zwrócił się z pytaniem z której strony będzie „płynął” Internet. Pan 

Adam Dukat poinformował, że w harmonogramie prac w pierwszej kolejności Internet będzie 

doprowadzony do poszczególnych Szkół, w dalszej kolejności będą doprowadzane przyłącza 

do osób prywatnych. W momencie kiedy Instytucja OSE i NASK zgłoszą gotowość, wówczas 

Szkoły zostaną podłączone. Pan Adam Dukat poinformował, że najprawdopodobniej  

w miejscowości Saniki stanie baza, która będzie zasilała całą gminę Tykocin.  

Pan Dariusz Sokół poinformował, że na chwilę obecną wszystkie etapy prac na 

drogach gminnych w ciągu około 2 tygodni zostaną zakończone, natomiast na drogach 

powiatowych do kwietnia jest zakaz wstępu, co opóźni prace.  

Sołtys Jeżewa Nowego Pan Karol Gogolewski zapytał, czy przy drodze S8 jest 

światłowód. Pan Dariusz Sokół odpowiedział, że firma KOBA rozprowadza światłowód od 

strony: Białystok-Złotoria-Kolonie Siekierki- Sawino-Sierki.  

Radny Pan Stanisław Rogalewski zwrócił się z pytaniem , czy w Sanikach również 

będą wykopy. Pan Dariusz Sokół oznajmił, że z miejscowości Saniki będzie główna centrala. 

Dodał, że w miejscowości Dobki, Lipniki, Popowlany również zostały już zamontowane 

słupy.  



Sołtys Nieciec Pani Grabowska Maryla zwróciła się z pytaniem, czy w pozostałych 

miejscowościach, przy drogach powiatowych również zostanie doprowadzony światłowód 

czy te miejscowości zostaną pominięte. Pan Adam Dukat z firmy KOBA odpowiedział, że na 

chwilę obecną firma musi wywiązać się z projektu, w następnych etapach sieć światłowodu 

będzie się rozbudowywać.  

Sołtys wsi Krosno zapytał o koszt przyłącza. Pan Adam Dukat odpowiedział, że koszt 

takiego podłączenia jednorazowo będzie wynosił 99 zł (przyłącze ze słupa), a pozostałe 

koszty wg. pakietów zgodnie z taryfami.  

Burmistrz Tykocina poinformował, że Internet do każdego domu będzie 

podłączony(jest to tylko kwestia czasu), do końca czerwca Wykonawca ma rozprowadzić całą 

infrastrukturę do tego potrzebną.  

Pani Sołtys z Kapic zapytała o miejscowości Jeżewo Stare, Jeżewo Nowe, Kapice 

Stare, Kapice-Lipniki, kiedy w tych miejscowościach będzie doprowadzony światłowód. Pan 

Adam Dukat odpowiedział, że na chwilę obecną nie ma planów na doprowadzenie 

światłowodu m.in. ze względu na to, że jest to „Szafa Sieci Marszałkowskiej” i koszta tej 

inwestycji mogą bardzo różnie się kształtować, co za tym idzie czy będzie ta inwestycja 

opłacalna. 

Burmistrz Tykocina Mariusz Dudziński zwrócił się z prośbą w imieniu mieszkańców 

o wzięcie pod uwagę faktu, że na ternie gminy Tykocin mieszka wielu rolników i z racji tego 

by projektowana linia nie utrudniała komunikacji mieszkańcom.  

Pan Adam Dukat poinformował, że jeśli nie będzie większych komplikacji w lipcu 

rozpocznie się instalacja sieci. Dodał, że projektowana linia nie jest zależna od firmy KOBA, 

lecz projektowana według punktów wcześniej wytyczonych w projekcie. Są to punkty 

adresowe ustalone przez Centrum Projektów Polska Cyfrowa. W Tykocinie na chwilę obecną 

jest tylko kilka ulic, które będą miały podłączenie, lecz firma będzie dążyła do tego, by jak 

największa liczba mieszkańców mogła zostać podłączona do sieci w miarę jak najkrótszym 

czasie.  

Pan Burmistrz Mariusz Dudziński podziękował Panu Adamowi Dukat i Panu  

Darkowi Sokół za przybycie.  

 

Do punktu 11 porządku obrad 

 

 Pan Burmistrz Mariusz Dudziński poinformował, że w ubiegłym tygodniu na ternie 

Tykocina miało miejsce pogryzienie dziecka przez psa, po czym zwrócił się z prośbą do 

sołtysów o zgłaszanie bezpańskich psów do Urzędu Miejskiego w Tykocinie do Sekretariatu 

celem odłowienia psa. W przypadki, kiedy pies będzie miał właściciela koszty przyjazdu 

firmy, która odławia psy zostaną przeniesione na właściciela psa. Burmistrz Tykocina zwrócił 

się z prośbą do mieszkańców, którzy mają psy o nie wypuszczanie psów luzem.  

 Burmistrz Tykocina poinformował, że w tym tygodniu zostało ogłoszone zapytanie 

ofertowe na zakup kruszywa na drogi (kruszywo łamane) celem poprawy nawierzchni dróg  

i na wiosnę jeśli będzie już taka możliwość drogi zaczną być poprawiane.  

  Na zakończenie Burmistrz Tykocina poinformował, że jesteśmy po rozmowach  

z firmą, która będzie wycinała krzaki przy drogach i prace mają ruszyć już niebawem. Będą 

wycinane drogi powiatowe: Krosno-Kiślaki, Saniki- Leśniki, Siekierki i najprawdopodobniej 

będzie wycinana droga z Tykocina do Łopuchowa przez Nieciece. W celu aby krzaki na nowo 

nie odrastały planowany jest zakup cięgnika i kosiarki.  

Burmistrz Mariusz Dudziński podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił 

mieszkańców na kolejną Sesję Rady Miejskiej w Tykocinie. 

  

 



Do punktu 12 porządku obrad 

 

 Wyczerpując porządek obrad, Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie 

zamknęła obrady o godz. 14.00. dziękując wszystkim za przybycie. 

 

 Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała:      

Magdalena Trybułowska       


